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KKR – REFERAT - Netværksgruppe Børn og Unge den 29/9 2023 kl. 10.00-13.00   
Adresse: Hækkerupsvej 1, 4100 Ringsted, mødelokale 1    
Deltagere: Daniel Gottrup (Næstved), Christel Jørgensen (Roskilde), Steen Bager (Odsherred), Lone N. Jensen (Køge), Rikke K. Laursen (Slagelse), Brit Lydersen (Guldborgsund), Helle Stisen (Solrød), 
Sanne Thaaning (Sorø), Christina Valdemar Jul Thomsen (Ringsted), Anne-Katrine F. Madsen og Ania Holm (Region Sjælland),  Stine Gran Hansen (Kalundborg), Lisbet Daugaard-Hansen (Holbæk) Samt 
under pkt. 3 Heidi Madsen og (Socialrådgiver Bakkehuset/Roskilde Kommune) og Heidi Kersebo ass. oversygeplejerske (Bakkehuset); under punkt 5: Kim Risom (Børnehus Sjælland) og under punkt 6 og 
7 Povl Skov (Rammeaftale Sjælland). Referat: Rie Nielsen (Holbæk) 
 
Fraværende. Christian Sørensen (Stevns) Bodil Pedersen (Guldborgsund), Ane Stallknecht (Odsherred), Lotte Christensen (Lolland), Carina Bom (Lejre), Julie Folke Jacobsen (Kalundborg), Anne-Mette 
Semlov (Faxe), Peter Rymann (Greve), Isabel Gebuhr (Greve); Julie Folke Jacobsen (Kalundborg), Carina Bom (Lejre), Sune Thor Olsen (Ringsted), Susanne Frydenlund (Ringsted), Lars René Petersen 
(Vordingborg), Dorrit Guttman (Vordingborg). 
 
Dagsordenspunkt Referat 

1. Velkommen mv. 

 

Lisbet bød velkommen og mødet blev indledt med en kort præsentationsrunde og velkommen til gæster og nye deltagere i 
netværket. 
- Referat fra sidste møde 3. marts 2023 blev godkendt 
- Dagsorden blev godkendt, idet der dog blev byttet lidt rundt på nogle af punkterne pga. afbud fra Socialtilsyn Øst blev der på 

mødet byttet rund på nogle af punkterne. 

2. Dialogmøde med 
Socialtilsyn Øst 

Socialtilsyn Øst måtte desværre melde afbud til mødet på baggrund af tragiske omstændigheder.  

3. Tema Psykiatrien 
 
Introduktion til 
Bakkehuset  

Netværket fik besøg af Bakkehuset ved Heidi Madsen, socialrådgiver og Heidi Kersebo ass. oversygeplejerske, som gav en 
introduktion til Bakkehusets tilbud mv., jf. vedlagte slides. 
 
Netværket kvitterede for oplægget, der blev fulgt op med spørgsmål og opmærksomhedspunkter, blandt andet at det var vigtigt at 
være tydelige i samarbejde mht. hvem gør hvad. 
 
Bakkehuset vil meget gerne deltage i underretnings- eller netværksmøder, hvor det kan give mening, for at hjælpe med at formidle, 
hvad de har observeret under deres forløb med familierne. 
 
Bakkehuset kommer gerne på besøg i kommunerne og fortæller rådgiverne om Bakkehusets tilbud.  
 

4. Input til dagsorden til 
næste møde 24. 
november 
 

 

Lisbet opsummerede, at netværket har arbejdet med de fleste emner, der er prioriteret jf. årshjulet. Men § 32 institutioner har 
endnu ikke været på dagsordenen. Et punkt, som skal med på næste møde, er netværkets årsrapport til styregruppen.  
 
Derudover blev følgende emner og ansvarlige aftalt:  
- § 32 institutioner: Daniel giver en introduktion til Næstved Kommunes ansvars og visitationsproces, som oplæg til fælles 

drøftelse af/runde om, hvordan området er organiseret i kommunerne. 
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- Digitale løsninger på børn- og ungeområdet: Christel undersøger, om vi kan få en ’vidensperson’, fx fra KL, til at fortælle 

netværket om digitale løsninger ift. børneområdet (fx anvendelse af AI) 
- Venskabsfamilier – Vi tager en runde mht. hvad kommunerne arbejder på ift. den nye kan-bestemmelse i barnets lov.  
- Socialtilsyn Øst – Rie undersøger om Socialtilsyn Øst har mulighed for at deltage. 
 

OBS på sundhedsklyngerne: Christel er kommet med i en styregruppe, som arbejder med børns og unges trivsel under 
sundhedsklyngerne. Der kan sagtens være et overlap ift. de opgaver, der arbejdes med i regi af netværksgrupperne.  

 Vi skal melde tilbage til styregruppen, at der med sundhedsklyngerne kan igangsættes de samme indsatser flere steder. 
Styregruppen bør være opmærksomm på, hvordan arbejdet koordineres ift. de forskellige sundhedsklynger i regionen, som 
hver især er organiseret vidt forskelligt.  

 
5. Børnehus Sjælland 

  
 

Daniel (Næstved) indledte med en kort orientering om, at der igangsat et forløb hvor de to virksomheder Børnehuset og Hollænder 
huset opsplittes, da de er blevet for store. Der er ikke truffet beslutning endnu. Men forventningen er, at Kim Risom pr. 1. januar 
2024 bliver fuldtidsleder af Børnehuset. Det vil ikke få betydning for taksten i 2024.  

Kim Risom fra Børnehus Sjælland orienterede dernæst om takstberegningen bag de kommende takster for et forløb i Børnehuset, 
hvad forløbet indeholder mm. Generelt forventes taksten for et forløb i Børnehus Sjælland i 2024 at blive 2,26 % højere end i 2023. I 
taksten er indregnet et overskud fra forrige år. 60% er objektivt finansieret jf. lovgivningen. Se vedhæftede slides. 

Desuden orienterede Kim kort om  

- Sundhedsfaglige screeninger. Der er indgået en god samarbejdsaftale med Slagelse Sygehus om, at alle børn, der har været til 
udredning i Børnehuset, får tilbud om sundhedsfaglig screening. Hvis screeningen viser, at der er behov, henvises barnet videre 
til ambulatoriet på Slagelse Sygehus. Resultat af screening vedlægges afsluttende notat til kommunen. Ca. 20% af screeningerne 
resulterer i en henvisning til ambulatoriet. Det er regionen der afholder udgifterne. 

- TFCT – Traumefokuseret kognitiv behandlingsterapi; en manualbaseret behandlingsmetode målrettet børn, der er 
traumebelastet, og som Børnehuset vil snart kunne tilbyde til de børn, der har været i et forløb i Børnehuset. Der er evidens for 
god effekt af behandlingen. Et forløb kører over 15 sessioner og der forventes en takst på 35.000-37.000 kr. for et forløb.  

Børnehuset/Kim vil besøge alle kommunerne i februar/marts 2024, hvilket alle kommunerne ser frem til. 
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6. Nyt fra rammeaftale 
Sjælland   
Link til seneste 
styregruppereferat 

 

Povl Skov orienterede om følgende: 

a) Der var 90 ca. deltagere til Dialogmøde om Rammeaftalen 11/8-2023 (rs17.dk) for politikere, handicap- og 
udsatterådsrepræsentanter, direktører og chefer på det specialiserede socialområde med oplæg om ekspertudvalgets 1. 
rapport, kommunernes udfordringsbillede og mulighedsrum samt det hele liv: beskæftigelse og fællesskab som værdiskabende. 
Mødet havde bla. fokus på hvordan nødvendige indsatser og tilbud til borgerne sikres og herunder ift. de udfordringer, 
kommunerne oplever på socialområdet. Materiale fra mødet ligger på hjemmesiden jf. link ovenfor. 

b) Økonomiaftalen for 2024 mellem KL og regeringen med bl.a. ekstraordinær lånepulje til det specialiserede socialområde: En 
fornuftig økonomiaftale for 2024 er på plads (kl.dk) 

c) De ”centrale udmeldinger på børne/ungeområdet” er godkendt i styregruppen, K17 og KKR samt sendt til godkendelse i 
kommunerne. Der forventes tilbagemelding fra Socialstyrelsen i slutningen af oktober og herunder ift. den videre proces/forløb  

d) KKR har besluttet 5 delprojekter om mere forpligtende samarbejder. Af særlig relevans for børn og unge netværket er følgende:  
- Undersøge muligheder for fælles udbud (jf. bla. Københavns kommuners fælles udbud vedr. dagbehandling). 
- Hurtig oprettelse af tilbud (f.eks. at kommunerne kan være mere agile, når der er behov, ligesom private tilbud kan være). 
- Muligheder for behovs-/matchnings portal i Region Sjælland er i gang med at blive undersøgt. Formålet er at bl.a. at øge 

anvendelsen af regionens egne kommunale og regionale tilbud. 
e) National standardkontrakt på børneområdet kommer inden efterårsferien.  

- Ambitionen er, at kontrakterne skal anvendes i alle sammenhænge, både ift. private og kommunale tilbud. Formålet er at 
skabe klarhed over, hvad der er indeholdt i aftalen og fungere som et styringsredskab for kommunerne. Kontrakterne er 
udarbejdet på tværs af regionerne og er dermed landsdækkende for alle kommuner.  

f) Den nye takstbekendtgørelse er ind til videre aflyst fra centralt hold. 
g) Socialtilsyn Østs årsrapport 2022  er udgivet. Den nævner bla. problematikker med rekruttering af plejefamilier. 
h) Arbejdsgruppe om de sikrede børne- og ungeinstitutioner: Repræsentanter fra Slagelse og Vordingborg Kommuner sidder med i 

arbejdsgruppen. 
i) Der har været en lang godkendelsesproces ift. rapport med kvalitativ afdækning af udbud/efterspørgsel. Men nu ligger den på 

hjemmesiden som bilag 12A+B til Rammeaftale 2023-2024 (rs17.dk)  -   Overblik  og sammenfatning.  
j) En læge har henvendt sig til Povl vedr. et forskningsprojekt om bedre samarbejde omkring underretninger mellem almen praksis 

og kommune. Aftalt at Povl kan videresende netværkets adresser til lægen, så kan den enkelte kommune selv afklare, hvorvidt 
man vi indgå. Desuden aftalt, at Povl orienterer lægen om, at der i forvejen ligger en hel rapport om samarbejdet mellem 
praktiserende læger og psykiatrien (i regi af sundhedsklyngesamarbejdet). Netværksgruppen sender rapport/link til rapport til 
Povl 

7. Tilbagemelding på notat 
om specialundervisning  
Bilag 7: Notat vedr. 
specialundervisningsområdet 

Povl bad netværket kommentere notat fra Region Hovedstaden vedr. udfordringer og mulige løsninger på specialundervisnings-
området, som var blevet sendt i høring i netværket. Povl var særligt interesseret i at høre, om kommunerne i Region Sjælland 
oplevede de samme udfordringer, som Region Hovedstaden.  
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Netværkets tilbagemelding er, at problematikken kan genkendes. Men at der ikke opleves behov for landsdækkende koordinering. 
For kommunerne i Region Sjælland vil det være relevant at koordinere, med de kommuner, man geografisk set ligger tæt ved. Og 
den koordinering kan kommunerne selv varetage, hvis der er behov. Modsat vurderes der at være risiko for, at der findes en alt for 
bureaukratisk løsning. 

Konklusion: Der er ikke behov for landsdækkende koordinering – kommunerne koordinerer selv med andre, hvis der er behov. Povl 
melder tilbage til Hovedstaden at Sjælland vurderer at der ikke er behov for landsdækkende koordinering på området. 

8. Kommune-runden Der blev taget en runde med relevant nyt fra kommunerne, hvor blandt andet følgende emner blev nævnt: 

- Budget 2024 – flere kommuner får lov til at ansætte flere rådgivere. 
- Rekrutteringsudforeringer og -strategier i den forbindelse, bla. har en række kommuner gang i samarbejder med 

professionshøjskole. 
- Barnets lov, herunder tilrettelæggelsen af undervisningen, udfordringer og muligheder ift. at levere indsats inden for rimelig tid, 

rekruttering af venskabsfamilier mv. 
- DUBU og barnets lov – det vil kræve lidt tålmodighed ved årsskiftet. 
- Skoledagbehandling. Slagelse har besøgt Kolding og er kommet hjem med meget inspiration til at tilrettelægge indsats på anden 

måde. I Roskilde har man koblet behandling på en gruppeordning (nederste trin på indsatstrappen), mhp at understøtte 
skolerne i at få det handlerum, der skal til.  

- Taskforce forløb i bla. Odsherred og Guldborgsund – og andre kommuner, der overvejer dette. 
- AI – hvilke muligheder ser vi for at bruge kunstig intelligens? Fx ift. børnefaglige undersøgelser? 
- Inspirerende oplægsholder om inddragelse, som inspirerede sagsbehandlerne meget (JHO Consult). 
- Opfordring til, at man interesserer sig for sundhedsklyngerne, hvor der især sidder repræsentanter for sundheds- og 

ældreområdet, men hvor børns og unges trivsel/psykiatrien står højt på dagsordenen. 

9. Eventuelt 
 

Kort forespørgsel/drøftelse vedr. STU og tolkning af lovgivningen. 

Årshjul: -Prioriterede emner til netværkets møder 
03.03: Samarbejde med Børnehus Sjælland 
02.06: Skole-dagbehandlingstilbud 
29.09: Psykiatrien (besøg fra Bakkehuset)  
24.11: § 32 institutioner, Socialtilsyn Øst 

 

 

 


